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Spørgsmål nr. 770 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 

 

”Kan ministeren oplyse, hvilken til- og afgang af politiuddan-

nede ansatte politiet forventer de næste tre år?” 

 

Svar: 

 

Til brug for besvarelsen af spørgsmålet har Justitsministeriet indhentet en 

udtalelse fra Rigspolitiet, som har oplyst følgende: 

 

”Den forventede afgang af politiuddannede ansatte forventes 

på nuværende tidspunkt at udgøre ca. 520 mand i 2016 og ca. 

400 mand årligt i 2017-2019. Den forventede afgang i 2016 er 

noget højere end den sædvanlige årlige afgang af politiperso-

nale. Det skal bemærkes i denne sammenhæng, at estimatet for 

afgang er behæftet med en vis usikkerhed, bl.a. pga. et relativt 

begrænset datagrundlag efter afskaffelsen af den pligtige af-

gangsalder i forbindelse med indgåelse af overenskomst for 

polititjenestemænd i 2011. 

 

Tilgangen af studerende på politiskolen forventes aktuelt at 

udgøre 600 i 2016 og 480 i 2017. Optaget af studerende i 2016 

og 2017 er fastlagt med udgangspunkt i flerårsaftalens mål om 

et samlet meroptag på 300 polititjenestemænd ift. normalopta-

get på 384. Optaget af 48 nye studerende på politiskolen er 

fremrykket fra 2017 til 2016, hvorved der i 2016 er et merop-

tag på 216 studerende i forhold til normaloptaget, mens der i 

2017 på nuværende tidspunkt forventes et meroptag på knap 

100 studerende i forhold til normaloptaget på 384 studerende. 

For 2018 og 2019 er der endnu ikke fastlagt optag af studeren-

de på politiskolen. Udviklingen i optaget af studerende på poli-

tiskolen vurderes således løbende af politikredsene og Rigspo-

litiet ift. politiets nuværende og fremtidige behov. Overvejel-

serne tager blandt andet udgangspunkt i rammerne fastlagt i 

flerårsaftalen for politiet og anklagemyndigheden 2016-2019 

samt den faktiske og forventede afgang af polititjenestemænd.” 

 

 

 

 

 

 

 

 


